
       Protokół Nr 12.2011

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 12 grudnia 2011 roku w godzinach 1400– 1525

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski.
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  6 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 6.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
 Naczelnik Wydział Planowania i Spraw Społecznych – Aneta Werla.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Opinia   do projektów uchwał,  które będą przedmiotem obrad najbliższej  sesji  

Rady Miasta.
4. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski   zapoznał  zebranych  z  propozycją 

porządku obrad.
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli 

zaproponowany porządek obrad jw. 
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli protokół Nr 11.2011 z dnia 28 listopada 2011 roku z ostatniego posiedzenia 
Komisji.  

Do punktu  3- ego
Członkowie Komisji  przystąpili  do omówienia i zaopiniowania projektów uchwał 

związanych merytorycznie z pracą Komisji. 
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie miasta Ełku na 2011 rok:
-  w zakresie   wydatków realizowanych  i  nadzorowanych  przez Wydział  Promocji 
i Spraw Społecznych:

Przesunięcie  środków zaplanowanych  na poręczenie kredytu  dla  spółki  „Pro – 
Medica”  na zwiększenie wydatków ma majątkowych - wniesienie wkładów do spółki 
w wysokości 241 000 zł 
- w zakresie  wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Strategii 
i Rozwoju:

Przesunięcie środków zaplanowanych w projekcie „Ełckie Centrum Rewitalizacji 
Społecznej”, tj. przesuniecie kwoty 180 zł z § 4177 do § 4017 w dziale 852 rozdział 
85295.  Zmiana  spowodowana  jest  inna  formą  zatrudnienia  jednego  pracownika 



komisji  weryfikującej  oferty  złożone  w  naborze  na  pedagogów  i  animatorów  w 
ramach realizacji projektu.   
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 5 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 
2011 rok w części dotyczącej tematycznie prac Komisji.

* * *
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały   w  sprawie 

określenia  wysokości  stawki  opłaty  od posiadania  psów,  który zawiera  opłatę od 
posiadania psów  w wysokości  60,00 zł rocznie. Musi zostać podjęta nowa uchwała 
ponieważ obecnie obowiązująca jest tylko na rok 2011.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały ze stawką 60 zł,  
w głosowaniu wzięło udział 5 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5 głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowano pozytywnie  projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości  stawki 
opłaty od posiadania psów. 

* * *
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie 

określenia  wysokości  stawek  podatku  od nieruchomości  na  2012 rok.  Realizacja 
zadań  gminy  wymaga  stałego  zasilania  budżetu  dochodami.  Podatek  od 
nieruchomości jest jednym  z podstawowych i zagwarantowanych źródeł  dochodów 
Gminy.  

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – w związku z różną ilością informacji, 
jakie  do  nas  dopływają  dotyczącymi  wzrostu  składki  rentowej  o  2%,  nałożenia 
nowych zadań na samorząd i  zmniejszenia dotacji  państwa z podatku PIT i CIT, 
Proponujemy zatem w projekcie uchwały następującą zmianę:
- w § 1 ust. 1 pkt. 3) od 1 m2 powierzchni z proponowanej wcześniej stawki 0,34 zł  - 
stawkę  0,32 zł.

Skarbnik Miasta  Jarosław Wróbel  dodał,  że  w § 1 ust.  2  pkt.  2)  od  1  m2 
powierzchni  użytkowej  pozostaje  proponowana wcześniej  stawka – 21,36 zł.  Jest 
błąd w tym miejscu w projekcie uchwały i zostanie to poprawione.
Wywiązała się dyskusja.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  powiedział,  że  wzrost 
podatku w w § 1 ust. 1 pkt. 3) jest bardzo duży. Z 0,23 zł w 2011 roku do 0,34 zł w 
2012 roku to 40% wzrostu. Jeśli ta obniżka jest tylko o 2 grosze tj. do 0,32 to i tak 
jest to bardzo dużo.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  nie  chciałby  ulegać 
emocjom.  Są  różne  warianty,  które  może  zaproponować  Prezydent  Miasta: 
ograniczenie wydatków na imprezy miejskie, zrezygnowanie z realizacji  niektórych 
inwestycji.  Powinniśmy  jednak  mieć  świadomość,  że  na  samorząd  są  ciągle 
nakładane  nowe  zadania  za  którymi  nie  idą  środki.  Od  1  marca  wzrasta  o  2% 
składka  emerytalna,  dochodzi  nowe  zadanie  sprawowania  pieczy  zastępczej, 
zmniejszone zostały środki z budżetu państwa na zasiłki społeczne. Na te dodatkowe 
wydatki musimy skądś brać pieniądze.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  uwagę,  że  zapisy  w  projekcie 
budżetu miasta na 2012 rok są bardzo nieczytelne. Chciałby się dowiedzieć ile w 
przyszłym roku będą kosztowały takie imprezy, jak: Konkurs o Chochlę Prezydenta, 
zawody balonowe, występy zespołów.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  przez  2  lata  miasto 
otrzymywało dofinansowanie na projekt „Ełk kulinarna stolica Mazur”, część z tych 



imprez jest budżecie ECK a część w budżecie MOSiR. Trudno w tej chwili  podać 
dokładne kwoty, gdyż jeszcze nie podpisaliśmy umów.

Radny Romuald Szuliński zwrócił uwagę na duże obciążenie podatkami drobnych 
przedsiębiorców. Do tego dochodzi jeszcze duża opłata za użytkowanie wieczyste 
gruntu. 

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – jeśli chcemy, by nasze miasto dalej się 
rozwijało i utrzymywało obecny poziom inwestycji  to niestety pewne opłaty muszą 
ulec podwyższeniu. Do tego dochodzą jeszcze podwyżki płac nauczycieli,  co daje 
dodatkowo 600-700 tys.  zł dodatkowego obciążenia naszego budżetu. Blisko 90% 
naszych  mieszkańców  mieszka  w  zasobach  mieszkaniowych  spółdzielni 
mieszkaniowych, „Administratora”, komunalnych, tutaj ta podwyżka to około 5 zł na 
rok.

Naczelnik  Wydziału   Wydział  Planowania  i  Spraw  Społecznych  Aneta  Werla 
podała przybliżone koszty  wydatków poniesionych na imprezy:

− Ogień i Woda – 250 tys. zł (dane podane przez Panią Dyrektor ECK),
− Konkurs  o  Chochlę  Prezydenta  –  ok.  30  tys.  zł,  to  była  impreza 

dofinansowywana,
− impreza balonowa – 40-50 tys. zł.
Jeśli  chodzi  o  rok  przyszły,  trwają  jeszcze  rozmowy.  Wszystkie  imprezy, 

wydarzenia organizujemy sami, nie korzystamy z firm zewnętrznych.
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  ile  kosztuje  wydanie  „Wieści  z 

Ratusza”?
 Naczelnik Wydziału  Wydział Planowania i Spraw Społecznych Aneta Werla – do 

4 tys. zł. Pracujemy w tej chwili nad trzecim numerem. Budżet Wydziału na 2012 rok 
to 400 tys zł.

Radny Bogusław Wisowaty powiedział, że stara się chodzić na wszystkie imprezy 
organizowane przez miasto. Nasze imprezy są bardzo dobrze odbierane przez ogół 
mieszkańców. 

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  rozwój  miasta  występuje  na  wielu 
płaszczyznach.  Każdy  przedział  wiekowy  naszych  mieszkańców  ma  swoje 
oczekiwania. Jeśli radni nie podejmą tej uchwały zgodnie z tym projektem, będziemy 
ciąć imprezy i inwestycje.  Ale może warto się zastanowić, jest jeszcze możliwość 
uzyskania 500 tys. zł dofinansowania od ministra na boisko „Orlik”, wprawdzie Urząd 
Marszałkowski się wycofał, ale może warto inwestować.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  –  ile  wynosiła 
wcześniejsza propozycja Prezydenta Miasta w w § 1 ust. 1 pkt. 3) ?

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  –  proponowana  podwyżka  była  o  stopień 
inflacyjny o 4% do 0,24 zł, natomiast po ponownej analizie wpływów budżetowych 
zaproponowano 0,34 zł. Ponadto na posiedzeniu prezydenckim były proponowana 
znacznie wyższe stawki podatku od nieruchomości w rozbiciu wieloletnim.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – oprócz zwiększenia wydatków bieżących 
dochodzą  jeszcze  dodatkowe  elementy  związane  z  oddaniem  każdej  nowej 
inwestycji.  Mamy jeszcze w naszym mieście boiska żwirowe i betonowe, które są 
niebezpieczne do prowadzenia zajęć sportowych.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 6 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  4 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” 
i  1  głosie  „wstrzymującym”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2012 rok.



Do punktu  4- ego
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  poinformował,  ze  kolejne  posiedzenie 

Komisji odbędzie się 19 grudnia w poniedziałek o godz. 13.30.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
       Idzi Podwojski   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

